
PROTOKÓŁ Nr RG.0002.22.2020 

z  XX SESJI RADY GMINY KOBIÓR 

z dnia 29 października 2020r. 

 

W związku z występowaniem stanu epidemii, zgodnie z art. 15 zzx ust. 1 i 2 Ustawy  

 z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 

nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. 2020.374 z dnia 2020.03.07), Przewodniczący Rady 

zarządził obradowanie w trybie zdalnym. 

 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Przemysław Sawicki. Otworzył on sesję 

i stwierdził  prawomocność obrad – obecnych 15 radnych.  

W posiedzeniu uczestniczyli również Eugeniusz Lubański – Wójt. Gabriela Zając – Skarbnik 

Gminy, Janusz Mazur – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej.   

Na wstępie Przewodniczący zapytał, czy radni wyrażają zgodę na głosowanie nad projektami 

uchwał objętych porządkiem obrad, a także wszelkich rozstrzygnięć z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość. Wszyscy radni wyrazili zgodę.  
 

Przewodniczący przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie wymaganego kworum.    

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29.09.2020r.. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór na 2020  

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2020 – 2027 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na raty 

należności pieniężnych do których nie stosuje się przepisów Ordynacja podatkowa 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi i kompostujących bioodpady  

w kompostowniku przydomowym 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu jej składania za pomocą środków 

komunikacji elektronicznej 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zgody na wydzierżawienie gruntu 

komunalnego przy ul. Tuwima o powierzchni 40,28 m
2
, stanowiącego część działki 

1400/37 k.m. 1 na okres 10 lat 

11. Sprawy bieżące. 

12. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

13. Zakończenie obrad.  

 

Przewodniczący wniósł o rozpatrzenie i podjęcie uchwały, omawianej na wczorajszym 

posiedzeniu komisji połączonych, w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

restrukturyzacji zadłużenia osób korzystających z lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Kobiór, obowiązujący w latach 2020-2022. 
 

Zmieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
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Przewodniczący zaproponował rozpatrzenie tej uchwały w punkcie 11 i przesunięcie 

pozostałych punktów na dalszą kolejność. 

 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 29.09.2020r. 

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie, bez uwag.  

 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt poinformował, że w związku z zaleceniami Państwowej Inspekcji Pracy jest zmuszony 

do wykorzystania zaległego urlopu. Wobec tego przedstawi sprawozdanie z tych dni, w 

których został odwołany z urlopu i był obecny w pracy, w okresie od 30.09 – 29.10.br.  

 

5. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kobiór na 

2020. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

6. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020 – 2027. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozłożenie na 

raty należności pieniężnych do których nie stosuje się przepisów Ordynacja 

podatkowa. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

8. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi i kompostujących 

bioodpady w kompostowniku przydomowym. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji 

połączonych. Najistotniejszy zapis został zawarty w § 1 – zwalnia się w części z opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi, kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym, w wysokości 10 zł. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  
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9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właścicieli nieruchomości oraz warunków i trybu jej składania za 

pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zgody na wydzierżawienie gruntu 

komunalnego przy ul. Tuwima o powierzchni 40,28 m
2
, stanowiącego część 

działki 1400/37 k.m. 1 na okres 10 lat. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię komisji połączonych w sprawie projektu 

uchwały.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

11. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu restrukturyzacji zadłużenia osób korzystających z lokali wchodzących 

w  skład mieszkaniowego zasobu Gminy Kobiór, obowiązujący w latach  

2020-2022. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu komisji 

połączonych. Komisje nie wyraziły jednak opinii w tej sprawie.  

 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

12. Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z rankingiem dotyczącym wydatków 

inwestycyjnych gminy, w przeliczeniu na jednego mieszkańca. Okazuje się, że Kobiór jest 

najwyżej z gmin wiejskich w Powiecie Pszczyńskim i na 139 miejscu w Polsce. W rankingu 

dotyczącym dochodu na jednego mieszkańca jesteśmy na drugim lub trzecim miejscu  

w Powiecie.  

Przewodniczący poprosił Wójta o komentarz w tej sprawie. 

 

Wójt odpowiedział, że wydajemy stosunkowo najwięcej środków na inwestycje, w 

przeliczeniu na mieszkańca. Wynika to głównie z faktu, że pozyskujemy środki zewnętrzne. 

Jak zostało to przedstawione w Raporcie o Stanie Gminy, korzystamy w dużym zakresie ze 

środków Unii Europejskiej, a także dofinansowania z Metropolitalnego Funduszu 

Solidarności  

i Metropolitalnego Funduszu Antysmogowego. Ponadto zaciągaliśmy pożyczki  

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na inwestycje 

proekologiczne. Uzyskaliśmy również umorzenie tych pożyczek, w wysokości ponad 40%,  

z przeznaczeniem na kolejne inwestycje. W sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 
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2019r. zostały wykazane liczne zrealizowane inwestycje, a prawdopodobnie w rankingu brane 

są pod uwagę właśnie wyniki za ubiegły rok. 

W bieżącym roku, z uwagi na pandemię COVID jest trudniej z przygotowaniem inwestycji. 

Pocieszające jest jednak to, że jak wspomniał Przewodniczący, nie jesteśmy najbogatszą 

gminą  w dochodach przypadających na mieszkańca, a zajmujemy pierwsze miejsce w 

Powiecie Pszczyńskim biorąc pod uwagę wydatki inwestycyjne. 

  

Radny A. Danek zapytał kiedy należy się spodziewać rozstrzygnięcia konkursu na wnioski 

złożone do Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych.  

 

Wójt odpowiedział, że teoretycznie powinno to nastąpić już w listopadzie. Może się jednak 

okazać, że pandemia będzie miała wpływ na termin rozstrzygnięcia. Tak się dzieje  

np. w Regionalnym Programie Operacyjnym, gdzie procedury są na wszystko wydłużone. 

Byłoby dobrze, gdyby rozstrzygnięcia zapadły jeszcze przed uchwaleniem budżetu, bo wiąże 

się to z zabezpieczeniem środków własnych na te inwestycje. 

Najbardziej spektakularną inwestycją zgłoszoną do Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych jest budowa przedszkola z oddziałami żłobkowymi przy ulicy Tuwima. Jest to 

jedna z najdroższych inwestycji, które planuje się realizować. Jej wartość szacowana jest na 

około 7.500.000 zł. W związku z tym musielibyśmy zabezpieczyć ok. 1.000.000zł własnych 

środków. 

Jest to, od dłuższego czasu, pierwszy program, z którego można realizować tego typu 

inwestycje. Środki przyznawane w 2017 roku z Regionalnego Programu Operacyjnego były 

bardzo ograniczone. Na rozbudowę przedszkola otrzymaliśmy wówczas siedemdziesiąt kilka 

tysięcy złotych, pozostała kwota pochodziła ze środków własnych. Wiązało się to z 

podziałem alokacji w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych na poszczególne 

priorytety. Na ten priorytet przysługiwała gminie procentowo tylko taka pula środków. 

Dwie pozostałe inwestycje – adaptacja nieruchomości zajmowanej przez Ochotniczą Straż 

Pożarną na terenie byłej bazy transportu leśnego oraz urządzenie tam parkingów, są 

uzależnione od uregulowania stanu prawnego gruntu, należącego w znacznym stopniu do 

Skarbu Państwa w Zarządzie Lasów Państwowych. Są starania o uzyskanie decyzji 

komunalizacyjnej, aby móc inwestować na swoim gruncie. W rozmowach na ten temat, 

przeprowadzonych z Wydziałem Nadzoru Właścicielskiego i Lasami Państwowymi, istotnym 

argumentem było to, że Ochotnicza Straż Pożarna przystąpiła do Krajowego Systemu 

Ratownictwa Gaśniczego i jest traktowana jako profesjonalna straż.  

Należy mieć nadzieję, że rozstrzygnięcie konkursu nastąpi w listopadzie. Jest to istotne, gdyż 

termin realizacji wszystkich inwestycji wyznaczony jest na koniec 2022 roku. Przedtem 

trzeba jeszcze przygotować te inwestycje, uzyskać pozwolenia na budowę, ogłosić przetarg, 

wykonać i rozliczyć. 

Uzyskanie wnioskowanych dotacji byłoby obecnie bardzo korzystne, gdyż ze względu na 

COVID, dochody własne są znacznie ograniczone. Ponadto nie wiadomo jak potoczy się 

sytuacja z koniecznością pomocy tym wszystkim podmiotom, które świadczą usługi i są teraz 

całkowicie zablokowane, jakiej pomocy będą oczekiwały. 

Jak wiadomo otrzymaliśmy już środki w ramach Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych 

w kwocie 612.000 złotych. W ramach tych środków zostanie sfinansowany remont dróg – ulic 

Wodnej i Żelaznej oraz zagospodarowanie terenu wokół byłego hotelu, w formie parkingów  

i wyjazdów. Pozostanie jeszcze kwota około 170.000 zł, do wykorzystania w przyszłym roku. 

O jej przeznaczeniu zostanie podjęta wspólna decyzja przy uchwalaniu budżetu.  

 

Radna P. Myszor ponowiła pytanie zadane na poprzedniej sesji, czy zostało już wyznaczone 

na terenie gminy miejsce do składowania odpadów zielonych.  
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Wójt odpowiedział, że jeszcze nie. Będą starania aby w okresie zimowym przygotować takie 

miejsce, zgodnie z przepisami.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy są podejmowane jakieś działania, odnośnie zwolnień 

podatkowych dla podmiotów, które z uwagi na zaostrzenie przepisów dotyczących pandemii 

COVID nie mogą normalnie funkcjonować. Dotyczy to głównie punktów gastronomicznych. 

 

Wójt odpowiedział, że uchwala w tej sprawie, podjęta w kwietniu br. obowiązywała przez 

okres trzech miesięcy. Obecnie należałoby ponownie rozpoznać zapotrzebowanie na taką 

pomoc  

i podjąć stosowną uchwałę. 

 

13. Interpelacje, zapytania i wnioski. 

 

Radny C. Świerkot zapytał, czy po wizji lokalnej podjęto już jakąś decyzję w sprawie wycinki 

dębu obok krzyża przy „starej szkole”. Dodał, że słyszał o obawach uszkodzenia asfaltu na 

drodze, przez korzenie tego drzewa. Rośnie ono w tym miejscu od bardzo dawna i nic takiego 

się dotychczas nie zdarzyło. Uważa, że wycinka dębu byłaby ze szkodą dla tego miejsca.   

 

Wójt odpowiedział, że Powiatowy Zarząd Dróg wystąpił z wnioskiem o wycinkę większej 

grupy drzew wzdłuż ul. Rodzinnej, w tym dębu przy krzyżu. W związku z tym odbyła się 

wizja w terenie, z udziałem przedstawicieli Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Wycinka drzew, za wyjątkiem omawianego dębu została zaopiniowana przez RDOŚ 

pozytywnie.  

Wójt powiadomił o tym Inspektora Nadzoru z Powiatowego Zarządu Dróg. Ustalono, że PZD 

w najbliższym czasie wytyczy krawędź tej drogi, żeby stwierdzić, czy faktycznie dąb koliduje 

z realizowaną inwestycją. Jeśli chodzi o wrastanie korzeni w asfalt, to może być jakieś 

uzasadnienie. 

Wobec tego, aby nie blokować inwestycji, zostanie wydana decyzja na wycinkę pozostałych 

drzew, poza dębem. Wójt wyraził wątpliwość, czy może wydać taką decyzję dla dębu, przy 

negatywnej opinii RDOŚ.  

Zwrócił również uwagę, że o wycinkę dębu wnioskują też mieszkańcy, których posesje 

znajdują się w drugiej linii zabudowy, za krzyżem. Mają oni problem z ograniczoną 

widocznością na wyjeździe z posesji, a drzewo jest dodatkową przeszkodą. W związku z tym 

należałoby przeanalizować, czy jest możliwość zorganizowania jakiegoś innego wyjazdu  

z tamtego miejsca, na przykład na ulicę Rzeczną. 

 

Radny C. Świerkot odniósł się do rankingu wspomnianego przez Przewodniczącego Rady.  

Uważa, że taki wynik uzyskano dzięki dobrym decyzjom Rady oraz bardzo dobrego działania 

ze strony Urzędu w zakresie opracowywania wniosków o dotacje i umorzenia.  

W swoim rankingu inwestycji nie znajduje przebudowy centrum Kobióra. Zostały 

wymienione różne inne zadania do realizacji, natomiast bardzo ogólnikowo wiadomo, że 

centrum zostanie zrobione do końca kadencji, co nie jest satysfakcjonujące. 

Zwrócił się do wszystkich radnych, a w szczególności do Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Rolnictwa, aby bez emocji i starć podjąć ten temat 

na posiedzeniu Komisji. Centrum jest wizytówką Kobióra i wszystkim zależy żeby poprawić 

jego wizerunek. W związku z tym należałoby przeanalizować możliwość realizacji tego 

zadania, jeśli nie w całości, to przynajmniej etapami.   
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Przewodniczący Rady poparł propozycję przeprowadzenia komisji która rozpozna dalsze 

możliwości przebudowy centrum. Mogłoby to być posiedzenie połączonych komisji, które 

zajmą się konkretnie tym tematem, traktowanym przez Radę priorytetowo, od początku 

kadencji. 

Odnośnie dębu, faktycznie jego ścięcie byłoby dużą szkodą dla wizerunku tego fragmentu 

Kobióra. Nie widać też żeby jego korzenie podnosiły asfalt. Z pewnością można zastosować 

jakieś technologie pozwalające na pozostawienie tego drzewa, będącego świadkiem historii 

naszej miejscowości. W kwestii widoczności, jest ona w jakimś sensie ograniczona, ale może 

bardziej przez rosnące wcześniej krzaki i budynek.  

Przewodniczący zgodził się z decyzją Wójta o wycięciu mniej znaczących drzew, żeby nie 

hamować dalszych prac przy ulicy Rodzinnej. 

 

Radna E. Targiel zapytała, czy przewiduje się urządzenie jakiegoś przejścia na naszym 

dworcu kolejowym dla inwalidów i matek z dziećmi, z wózkami. 

 

Wójt odpowiedział, że w zakresie inwestycji „park&ride”, realizowanej przez gminę, zostaną 

usunięte wszystkie progi i będzie ona dostosowana do osób niepełnosprawnych. Jeśli chodzi  

o przejście między peronami, w poziomie torów kolejowych, niestety nie są to nasze 

kompetencje i nie jest to nasza sprawa. 

W projekcie przebudowy linii kolejowej Katowice-Czechowice prawdopodobnie 

przewidziany jest jakiś podziemny przejazd. Nie wiadomo jednak kiedy nastąpi realizacja 

tego projektu. 

Jeżeli pojawią się środki, które PKP z ma otrzymać z Unii Europejskiej na inwestycje, może 

taki przejazd zostanie zrobiony. 

Gmina tego nie zrobi bo nie ma takich możliwości. Jest to teren zamknięty i nie możemy tam 

nawet opracować planu zagospodarowania. Nie mamy żadnych praw do tego terenu. Wprost 

przeciwnie, cokolwiek chcemy zrobić nawet w pobliżu, to musimy bardzo szeroko uzgadniać 

z PKP. Był problem nawet z uzgodnieniem, odległego od stacji, naszego punktu 

przesiadkowego, a przejęcie ul. Żelaznej na mienie komunalne załatwialiśmy przez 15 lat.   

Kiedyś był na stałe zawiadowca stacji i niektórym osobom otwierał przejście przez tory, co 

było ryzykiem dla obydwu stron. Natomiast teraz Służba Ochrony Kolei na coś takiego nie 

pozwoli. W związku z tym będziemy musieli prawdopodobnie poczekać na tę inwestycję 

kolejową. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy przewidywana jest rewitalizacja budynku dworca 

kolejowego.  

Wójt odpowiedział, że jak dowiedział się na spotkaniu z dyrekcją PKP, dworzec w Kobiórze 

nie został uwzględniony w Programie Inwestycji Dworcowych, realizowanym do końca 2022 

roku przez PKP.   

W poprzedniej kadencji była podejmowana próba zagospodarowania przez gminę tego 

obiektu. PKP prawdopodobnie zgodziłyby się na dzierżawę, pod warunkiem przeznaczenia 

budynku wyłącznie do obsługi transportu kolejowego, bez żadnej działalności komercyjnej. 

Nie wyrażono wówczas zgody na takie warunki. 

Do pozazdroszczenia są dworce w Pszczynie i Goczałkowicach. Goczałkowicom udało się 

przejąć od PKP, na mienie komunalne, budynek wraz gruntem, a przebudowę wykonała 

gmina. Dworzec jest teraz wizytówką tego uzdrowiska. Rewitalizację dworca w Pszczynie 

wykonały natomiast Polskie Koleje Państwowe.      

Jak widać na zdjęciach z XIX wieku, budynek naszego dworca był bardzo okazały. Jest on już 

kilkakrotnie przerabiany, okna zostały całkowicie zmienione, a elewację zniszczono obijając 

ją blachami.  
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Powstał obecnie program „Kolej+” lecz wnioskodawcami do tego programu mogą być gminy, 

które mają powyżej 10.000 mieszkańców. 

Będziemy ponownie występować z pismem do PKP. Być może pojawią się jakieś 

możliwości,   

żeby przynajmniej poprawić elewację dworca, bo nie tylko centrum jest naszą wizytówką ale 

również ten budynek. Tam przejeżdża pociągiem mnóstwo ludzi i widzą szuwary, albo 

zdewastowany dworzec kolejowy i znowu szuwary. Na tym się kończy Kobiór przez okna 

pociągu. 

Punkt przesiadkowy „Park&Ride” będzie początkiem zagospodarowania terenu przy dworcu, 

takim z prawdziwego zdarzenia, żeby zainteresować pasażerów korzystaniem z linii 

kolejowej.  To gminę najmniej kosztuje, bo na dzień dzisiejszy nie dopłacamy do transportu 

kolejowego. 

Wiadomo, że nie wszystko się od razu tam zbuduje. Przede wszystkim musimy uzyskać 

zgodę PKP na remont dworca, a następnie pozyskać środki. Trudno powiedzieć, czy to się 

uda w tej kadencji. Zadań mamy już tyle, że nie wiadomo, czy poradzimy sobie w tym 

składzie. Po prostu nie jesteśmy przygotowani na równoczesną realizację tylu inwestycji. Są 

to niełatwe sprawy, bo o dotacje trzeba wnioskować, zdobyć środki, a następnie rozliczyć z 

pełnym reżimem prawnym. 

 

Radny Z. Jaromin zwrócił uwagę na problem z uzyskaniem szczepionki przeciwko grypie. 

Lista osób oczekujących na szczepionkę w aptece wydłużyła się, bo szczepionek nie ma.   

W sąsiednich miastach, jak Tychy, Mysłowice czy Katowice, szczepią mieszkańców  

w przychodniach dzielnicowych, czy osiedlowych. Seniorzy są szczepieni nawet za darmo.  

Na pytanie w naszej przychodni, dlaczego inne przychodnie dysponują szczepionkami, a u 

nas jej nie ma, została udzielona odpowiedź, że nie znają sprawy.  

Z. Jaromin poprosił aby z ramienia gminy dowiedzieć się, co jest tego powodem gdyż 

mieszkańcy domagają się sprowadzenia szczepionki do naszej przychodni. 

 

Wójt odpowiedział, ze sprawa zostanie rozeznana. 

 

Radna B. Rozmus zwróciła się z prośbą o nadsypanie poboczy drogi na ul. Rzecznej, gdyż 

jest tam problem z mijaniem się samochodów.  

 

Wójt odpowiedział, że ulica Rzeczna została wykonana jako ciąg pieszo-rowerowy. Była tam 

kiedyś ścieżka między płotami, o szerokości 0,5 metra. Dzięki staraniom gminy udało się 

przekonać mieszkańców do przekazania, z ich niewielkich działek, gruntu pod drogę łączącą  

ulice Rodzinną i Ołtuszewskiego. Droga ma szerokość 3,30 metra i została wybudowana  

w kategorii drogi do pól. Grunty od tzw. „Starorzecza”, w kierunku mostu na Korzeńcu i dalej 

w kierunku oczyszczalni, należą do gminy. Na tym fragmencie można by ewentualnie 

poszerzyć drogę lecz przeszkodą są rowy odwodnieniowe. W związku z tym konieczna 

byłaby przekładka rowów, co wymaga pozwolenia wodnoprawnego. Poza tym problemem 

jest most na Korzeńcu. Nie jest on przeznaczony dla samochodów powyżej 3,5 tony. Jeżdżą 

tam samochody osobowe i faktycznie jest duży ruch. Można by ewentualnie pomyśleć o 

zrobieniu mijanki w rejonie Starorzecza 

Trzeba rozeznać możliwość poszerzenia drogi lecz nie jest to proste. Składa się na to kilka 

elementów – sprawy własnościowe, odwodnieniowe oraz mostu na Korzeńcu. 

 

Radny C. Świerkot zwrócił uwagę, że obecnie w związku z  utrudnionymi przejazdami na 

ulicy Rodzinnej, mieszkańcy nie skracają sobie drogi lecz dojeżdżają, jak tylko można. Na 

krótkim odcinku ul. Rzecznej, który przebiega przez pola, pomiędzy mostem, w kierunku 
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ulicy Ołtuszewskiego, mijające się samochody muszą nieznacznie wjeżdżać na łąkę. W tym 

miejscu wystarczyłoby nasypać na poboczu klińca lub tłucznia, żeby się samochody mogły 

minąć. 

 

Kierownik Referatu G.K. – J. Mazur poinformował, że sprawa jest w toku i w najbliższych 

dniach zostanie to zrobione. Dodał, że poszerzenie drogi może spowodować ruch transportu 

ciężkiego, do czego nie jest przystosowany most. Jest to jest rolniczy mostek na lekki 

transport zboża czy siana.  

 

Radny C. Świerkot uważa, że trzeba by pomyśleć o jakimś innym łączniku ulic 

Ołtuszewskiego i Rodzinnej. Kiedyś w planach był taki łącznik i może trzeba do tego wrócić, 

żeby samochody nie musiały korzystać z objazdu autostradą albo przez rondo.. 

 

Kierownik Referatu G.K. – J. Mazur uważa, że droga, o której mowa  bardzo dobrze 

sprawdziła bo wcześniej takiego przejazdu nie było. Jest jedno z największych osiągnięć 

gminy.  

W przyszłości należałoby zbudować normalny most i maksymalnie poszerzyć drogę.  

 

14. Zakończenie obrad.  

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął sesję 

 

 

Protokołowała Jolanta Niemiec 


